
 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 1. marts 2016 stillet følgende 

spørgsmål nr. 370 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Jens Henrik Thulesen Dahl (DF). 

 

Spørgsmål nr. 370:  

”Ministeren bedes kommentere materialet fra Professor Inge Marie Svanes foretræ-

de for Sundheds- og Ældreudvalget den 8. december 2015 vedr. kræftbehandling og 

anvendelse af immunterapi, jf. SUU alm. del – bilag 83. Ministeren bedes herunder 

oplyse, hvordan ministeren forholder sig til professor Svanes vurdering af, at immun-

terapi vil medføre gennemgribende ændringer på store dele af kræftbehandlingsom-

rådet henover de næste 10 år?” 

 

Svar: 

Jeg har med interesse orienteret mig i Inge Marie Svanes oplæg til Sundheds- og Æl-

dreudvalget. 

 

Som jeg også nævner i mit svar på SUU alm. del spm. 166 er det vigtigt, at vi i Dan-

mark kan tilbyde alle patienter behandling af høj kvalitet. Det er uanset om de har 

kræft eller andre sygdomme. Derfor er det vigtigt, at sygehusene hele tiden udvikler 

sig og tager nye behandlingsmetoder i brug.  

 

Som minister er det dog naturligvis svært for mig at forudsige, hvordan og i hvilken 

grad immunterapi vil ændre kræftbehandlingen over de næste 10 år. Men det er et 

fagligt område, som Sundhedsstyrelsen, Lægemiddelstyrelsen og ministeriet løbende 

vil følge udviklingen i, jf. også mit tidligere svar på SUU alm. del spm. 166. 

 

 

 

Med venlig hilsen 
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